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Vážení a milí, prázdniny skončily, začala škola a se začátkem školy začaly i každodenní radosti a starosti 

spojené se školní docházkou, tedy alespoň pro ty školou povinné. A pro ty dříve narozené skončil čas 

dovolených, sluníčka a horkých dnů. A co nám přivane podzimní vítr do Býčkovic? To vám dáme vědět 

prostřednictvím našeho občasníku. Přejeme příjemné počteníčko. 

Starosta: Mgr. David Matuška 
Místostarostka: Marie Vaďurová 
Členové zastupitelstva: 
Alena Černá 
Tomáš Franc 
Vladimíra Horčíková 
Miroslav Novák 
Jana Steklá

Pondělí 8,00 - 12,00 13,00 -17,00 
Středa 8,00 - 12,00 13,00 -17,00 
 

Pondělí 9,00 - 11,00 13,00 - 15,00 
 

Pondělí 13,00-15,00 
Středa 9,00 - 11,00 
 

Vyzýváme tímto občany, aby 
nejpozději do 30.9.2019 uhradili 
poplatky za odvoz komunálního 
odpadu, jak ukládá obecně 
závazná vyhláška č. 1/2014. 
Děkujeme. 
 

Milí spoluobčané, 
 
rád bych vás pozdravil na sklonku léta. Věřím, že jste léto 
prožili příjemně a měli jste možnost si i odpočinout. Léto 
bývá v obci klidnějším obdobím, my jsme však nezaháleli a 
léto se u nás neslo ve znamení investic do nových projektů. 
Koncem června jsme instalovali nová světla veřejného 
osvětlení. V červenci jsme realizovali odkup bývalé 
přečerpávací stanice pod býčkovickou nádrží. V srpnu jsme 
vybudovali dětské hřiště ve Velkém Újezdě a začali 
revitalizaci bývalé požární nádrže. Bohužel se nepodařilo 
realizovat opravu místních komunikací, z důvodu nesplnění 
objednávky ze strany dodavatele. Jiného dodavatele 
budeme řešit na dalším zastupitelstvu. Jsem dále rád, že se 
mi podařilo na přelomu srpna a září dotáhnout převod 
pozemků pod budoucí (obnovenou) cestou z Býčkovic k 
východní bráně zámku v Ploskovicích. V následujících 
dnech vytvořím dotazník (bude k nalezení i na webových 
stránkách obce), který je určen všem občanům Býčkovic 
(nad 15 let), bude distribuován do vašich schránek, prosím 
o jeho vyplnění a vrácení na úřad. Dotazníky budou sloužit 
jako jeden ze základních zdrojů pro tvorbu strategického 
plánu rozvoje na roky 2020-2028. 
 
Přeji Vám krásné podzimní dny 
Váš starosta, Mgr. David Matuška 

SBĚR DROBNÝCH NEBEZPEČNÝCH ODPADŮ proběhne 21.9. 2019. Přistavena bude mobilní sběrna, a to od 12,25-

12,40 u obecního úřadu v Býčkovicích a od 12,45-13,00 u bývalého obchodu ve Velkém Újezdu. Přijímány budou: 

motorové oleje, olejové filtry, zbytky barev, obaly od barev, zbytky domácí chemie, obaly od domácí chemie, 

rozpouštědla a ředidla, pesticidy a hnojiva, fritovací oleje, rtuťové teploměry, staré léky, fotochemikálie, 

akumulátory, monočlánky, zářivky a výbojky. Nebudou přijímány: televizory, monitory, lednice, mrazáky, domácí 

spotřebiče a ostatní elektrozařízení! SLUŽBA JE BEZPLATNÁ, ODPADY ODEVZDÁVEJTE OSOBNĚ. 

 

Očkování a čipování psů Ceny: 
Vzteklina na 3 roky……………….200,- Kč 
Kombinovaná..,…………………….300,- Kč 
Kombinovaná + vzteklina …….380,- Kč 
Čipování……………………….……...380,- Kč 
ČIPOVÁNÍ JE OD 1.1.2020 POVINNÉ! 

V sobotu 28.9.2019 proběhne očkování a 
čipování psů. V Býčkovicích můžete přijít 
mezi 9,40-10,30 k obecnímu úřadu a ve 
Velkém Újezdě mezi 10,35-10,45 k horní 
vývěsce. Očkovat bude MVDr. Dubická. 
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SBÍRKA PRO KLOKÁNEK A ikdyž hrál v letošním ročníku prim gulášek na 100 
způsobů, objevily se i první vlaštovky jiných pokrmů, 
pro kotlíkové zpracování dost netradičních – ano, 
mluvím o plněných paprikách. Porota na závěr 
ochutnala vzorky ode všech týmů a uznale 
pokyvovala hlavou, výsledky soutěže byly těsné, ale 
vyhrát může jen jeden, tentokrát to byl tým Šrek se 
svým hovězím guláškem. Cenu poroty získaly Holky 
od potoka, které nasbíraly nejvíce degustačních 
vařeček. Děkujeme všem, kteří našli odvahu a 
soutěže se zúčastnili. Možná budou jednou svým 
vnoučatům vyprávět, že právě oni se účastnili 
prvního ročníku Býčkovického kotlíkače. Akci určitě 
příští rok zopakujeme, máte celý rok na vymýšlení 
pokrmů a přísad. Už se těšíme… 
 

Když přišla naše úřednice Pavlína Hauserová s nápadem 
pomoci dětem v litoměřickém Klokánku, hned se nám 
nápad líbil a věděli jsme, že lidí se srdcem na správném 
místě žije v Býčkovicích dost. Obecní knihovna ve 
spolupráci s Obecním úřadem tak uspořádala sbírku pro 
Klokánek. Lidé nosili trvanlivé potraviny, sladkosti, ale i 
dětskou výživu a místní „farmáři“ naši zeleninu. Radost 
vedení Klokánku byla veliká, ocenili sbírku v měsících, kdy 

na ně ostatní dárci tolik nemyslí.  Tety, které se starají o 
svěřené děti, si potraviny spravedlivě rozdělily. Předávání 
daru proběhlo v milé a přátelské atmosféře. Rádi sbírku 
zase někdy zopakujeme. Existence litoměřického Klokánku 
je potřebná a přesvědčili jsme se na vlastní oči, že o děti je 
dobře postaráno. Přejeme jim i tetám a vedení Klokánku, 
ať se jim v jejich práci daří a ať jsou u nich děti šťastné. 
 

S LÉTEM JSME SE ROZLOUČILI V BÝČKOVICÍCH I VE 
VELKÉM ÚJEZDĚ 
Již tradiční akce rozloučení s létem se tento rok 
konala poslední prázdninový víkend v Býčkovicích i 

ve Velkém 
Újezdě. 

Počasí nám 
vyšlo a akce 
se zúčastnil 
velký počet 
dospělých i 
dětí. Ve 

Velkém 
Újezdě se děti mohly projet na konících, zasoutěžily 
si nebo se malovalo na obličej, v Býčkovicích se 
tetovalo a 
jezdilo na 
elektrickém 
býku. Velkou 
atrakcí na obou 
místech byla 
hasičská pěna, 
kterou přivezli 
dobrovolní 
hasiči z Křešic. Byla to super zábava a bavily se jak 
dovádějící děti, tak přihlížející dospělí. 
Velký dík patří Marušce Vaďurové a Aleně Černé, 
které akce dětem připravily. A nemůžeme 
zapomenout ani na sponzory Bohušovickou 
mlékárnu a Emco, které dětem poslali spoustu 
dobrot. 
Prázdniny skončily a dětem 
nastanou každodenní radosti a 
starosti s přípravou do školy. Obec 
Býčkovice jim přeje jen ty radosti a 
ať se jim daří ve škole i mimo ni. 

1.ROČNÍK KOTLÍKOVÉHO FESŤÁČKU MÁ SVÉHO VÍTĚZE 
Dobrá nálada, pěkné počasí a heroické kulinářské výkony 
všech zúčastněných… tak bychom mohli charakterizovat 1. 
ročník Býčkovického kotlíkového fesťáčku. Zúčastnilo se 
ho 5 týmů – Paštiky, Holky od Potoka, Dycky Most, Šrek a 
Úpořčef. Ingredience ani recepty nebyly zadány, a tak 
mohl každý vařit dle libosti a používat suroviny, jaké má 
nejraději. 
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ŠŤASTNÝ VÝHERCE ENCYKLOPEDIE BYLIN A máme tady září 
Jakého původu je slovo září, není dodnes jednoznačně 
určeno, ale odborníci se domnívají, že je odvozen ze 
spojení „za řuje“ (za říje), což tedy souvisí s říjí jelenů, 
která koncem tohoto měsíce může mít svůj počátek. 
Ve světě hojně využívaný název september má svůj 
původ v římském kalendáři, neboť to byl měsíc sedmý. 

(zdroj:pocasicz.cz) 

Ze skvělých luštitelů osmisměrky jsme vylosovali 
výherce Encyklopedie bylin. Stal se jím Jarda 
Hercík. Blahopřejeme a přejeme hodně úspěchů 
do dalších soutěží.  

Trochu jsme knížkou zalistovali a nechali se inspirovat 
receptem na výrobu krému z lískových oříšků. Pojďte ho 
vyzkoušet. Budete potřebovat: 60g pražených lískových 
oříšků, 100 g čokolády na vaření, 100g cukru, 70g másla, 
1 lžíce mléka. Lískové oříšky rozmixujte s cukrem, až 
dokud nevznikne jemný prášek, přidejte čokoládu 
polámanou na malé kousky a mixujte ještě 10 sekund. 
Všechno přeložte do misky vhodné na vodní lázeň, 
přidejte máslo nakrájené na kousky, mléko a patnáct 
minut bez ustání jemně míchejte, ale neuveďte až 

k varu. Když vznikne tekutý, ale 
konzistentní krém, přelijte ho do 
skleniček a nechte vychladnout. 

Oříškový krém uložte do ledničky – vydrží 
deset dní.  

DOBROU CHUŤ  

VE VELKÉ ÚJEZDĚ OTEVŘENO NOVÉ DĚTSKÉ HŘIŠTĚ 
Ve čtvrtek, 5.9. 2019 bylo ve Velkém Újezdě slavnostně 
otevřeno nové dětské hřiště. Obec do něj investovala 
bezmála 200 tisíc korun  a obsahuje několik herních 
prvků, kromě 
houpaček a 
klouzačky také 
kolotoč a 
houpadlo. Hřiště 
slavnostně otevřel 
starosta David 
Matuška a popřál 
dětem, aby se jim 
na novém hřišti 
líbilo a využívaly ho 
co nejvíce. Do 
budoucna plánuje 
obec pořídit k 
hřišti pergolu, 
kterou by občané 

Velkého Újezdu mohli využívat při 
nejrůznějších akcích, jakými jsou pálení 
čarodějnic, ukončení s létem nebo pro 
sousedské posezení. Důvodů k setkání se 

najde jistě víc .  
 
ZÁŘIJOVÉ PRANOSTIKY 

 Teplé září - dobře se ovoci i vínu daří. 
 Jaké počasí na Narození Panny Marie, 

takové potrvá čtyři neděle 
 Na Ludmily světice obouvej střevíce. 
 Po svatým Matouši čepici na uši. 
 Svatá Teklička maluje jablíčka. 
 Na Kosmu a Damiána studeno již bývá z 

rána. 
 Svatý Václav víno chrání, po něm bude 

vinobraní. 
  Nejsou-li pryč před Michalem ptáci, tak po 

něm tuhá zima neburácí. 
 Mokro o Michalu, studeno o Štědrém dnu. 
 Na svatého Jeronýma stěhuje se k nám už 

zima. 

BÝVALÁ POŽÁRNÍ NÁDRŽ ROZBOURÁNA A ZAVEZENA 

Výstavba nového multifunkčního 
hřiště je projekt, na který obec žádá 
dotaci od Ministerstva pro místní 
rozvoj. Zatímco čeká na vyjádření, 
nezahálí a prozatím připravuje 

plochu, na které by mělo budoucí hřiště stát. Zasypala 
se tak nevzhledná nádrž, která se už řadu let nevyužívá 
a jen hyzdila okolí fotbalového hřiště. Postupná 
revitalizace okolí fotbalového hřiště, kde se občané 
setkávají při nejrůznějších 
příležitostech, je cílem místního 
zastupitelstva. Budeme rádi, když 
se dílo podaří a vznikne tak další 
místo pro aktivní odpočinek 
býčkovických obyvatel.  
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V ZŠ A MŠ V PLOSKOVICÍCH ZAHÁJEN NOVÝ ŠKOLNÍ ROK pracuje naše Středisko volného času, které 
organizuje nejen kroužky pro děti, ale i různé 
další akce – 2x do měsíce se konají výtvarné 
dílny na určité předem ohlášené téma a 
korálkování, příležitostně sobotní výlety či 
návštěvy kina. Zváni jsou všichni zájemci – děti 
a dospělí, a to i ti, kteří nejsou našimi žáky nebo 
rodiči žáků. Informace sledujte na našich www 
stránkách. 

Autorka: Mgr. Miroslava Melicharová, 
ředitelka školy 

 

Čas, kdy se vlaštovky houfují na drátech elektrického vedení, je 
opět tu a s ním i houfování žáčků před školami. Nový školní rok 
začal také v naší škole v pondělí 2. září, kdy jsme přivítali naše 
žáčky včetně nových prvňáčků. To, že začíná školní rok, velmi 
správně pochopilo i počasí, v neděli ještě letní a v pondělí 
takové, aby už nikoho nemuselo mrzet, že sedí ve škole a ne u 
vody.  Slavnostního zahájení školního roku se zúčastnil také 
pan starosta Býčkovic David Matuška, kterému děkujeme za 
milá slova i dárečky pro prvňáčky.  
Velkou událostí tohoto školního roku je pro nás otevření nové 
budovy mateřské školy, která dětem i učitelkám přináší krásné 
a komfortní prostředí pro výuku a zejména velmi velkorysé 
prostorové možnosti. V mateřské škole jsou dvě třídy a její 
kapacita 48 dětí. Předpokládáme tedy, že v budoucnu budeme 
moci přijmout všechny zájemce, a to i mladšího věku než 
v minulosti. Koncepce vzdělávání v MŠ naváže na dosavadní 
práci, velkou změnu prostředí chceme využít k tomu, abychom 
se zamysleli i nad celkovým zkvalitněním práce MŠ a přáli 
bychom si, aby pevným pilířem našeho předškolního vzdělávání 
byla také pozitivní a účinná komunikace s rodiči, založená na 
vzájemné důvěře.  

Stejně jako ve škole základní jsme i v té mateřské letos 
uspořádali slavnostní přivítání dětí na počátku školního roku. 
Chtěli bychom takto dětí vítat po prázdninách každý rok a 
vytvořit novou tradici. Letos se vydařilo počasí, takže děti mohly 
vyzkoušet nové herní prvky na zahrádce přímo u MŠ. Radost jim 
udělal i Sváťa, který přijel se svým loutkovým divadélkem. 
Pokud jste ještě neměli možnost si novou školku prohlédnout, 
můžete se přijít podívat - stačí se telefonicky domluvit na 
vhodném čase (777977691 nebo 602358392 – pokud se 
nedovoláte, pište SMS). 
Nyní už je školní rok v běhu a čekají nás nové vědomosti, řada 
akcí i zážitků. Vše podstatné o organizaci školy se dozvíte 
v Informacích pro rodiče, které obdržel každý žák, a budou také 
zveřejněny na školním webu.  Za připomenutí stojí, že i letos 

OPRAVA KOMUNIKACE 
Druhý zářijový týden začaly práce na opravě 
komunikace mezi Býčkovicemi a Ploskovicemi, 
která byla poničena během vyvážení půdy a 
bahna z býčkovické nádrže. 

 
ZPRÁVY Z OBECNÍ KNIHOVNY 
Obecní knihovna se stala nedílnou součástí 
kulturního života v Býčkovicích. Cestu do 
knihovny už našlo celkem 44 čtenářů, malých i 
velkých, ze všech místních částí. Snažíme se 
vyjít všem vstříc a sháníme knihy, které rádi 
čtete. Knihovna se rozšířila o dvě nové police, 
ve kterých se již zabydlely další knihy. 
Ve čtvrtek 12.9. dojde k obměně knih, přivezou 
nám z Litoměřic nové, tak se na vás budeme 
v pondělí zase těšit. 
A co vlastně nejvíce čtete? 
Detektivky, thrillery a taky trochu romantiky, 
ale jsou mezi vámi i milovníci historických knih 
a výpravných románů, či malého poseroutky. 
Prostě od každého trochu, tak, jak to má v 
každé knihovně být. 
A dovolte NÁM trochu moudra moudrých: 
„Nemilovat knihy znamená nemilovat 
moudrost. Nemilovat moudrost však znamená 
stát se hlupákem.“ 

Jan Amos Komenský 
„Kniha je zrcadlem, v němž spatříme pouze to, 
co v sobě nosíme.“ 

Carlos Ruiz Zafón (španělský prozaik) 
TĚŠÍME SE NA VÁS KAŽDÉ PONDĚLÍ OD 

16,00-19,00 



5 
 

V ZÁŘÍ K MÁŘÍ 

 
 

Novou tradici by chtěli zavést Sousedé z Býčkovic, 
místní spolek. Chtěli by jednak rozhýbat místní 
obyvatelstvo, a také představit stále ještě všemi 
nenavštívenou památku, sochu Máří Magdalény. 
Akce pod názvem „V ZÁŘÍ K MÁŘÍ“ bude pro 
někoho během, pro někoho procházkou, a my 
hlavně věříme, že bude zábavou pro děti i dospělé. 
Akce se uskuteční 28.9. 2019 a vyrážet se bude od 
místní zvoničky. Malí i velcí obdrží v cíli malý dárek. 
Ten bude připraven pro první stovku účastníků. 
Ten, kdo pojme celou akci sportovně, bude moci 
soutěžit ve 4 kategoriích –ženy (pro všechny ženy 
a dívky od 15ti let) – muži (pro všechny muže a 
mladíky od 15ti let) – děti 10-15 let a děti 
do 10ti let. Pro výherce jednotlivých 
kategorií bude připraven pohár. Tak 
určitě neseďte doma a nenechte si tuto 
skvělou zábavu ujít. Budeme se na vás 
těšit.  
Sloup se sochou sv. Máří Magdalény byl původně 
se sv. Janem a Pavlem 
Sloup z pískovce byl 
vytvořen v letech 1737-
1738 sochařem 
Ondřejem Dubkem a 
kameníkem Johannem 
Georgem Thumem, 
autorem návrhu byl 
pravděpodobně architekt 
Václav Špaček. Nechala 
ho postavit majitelka 
ploskovického panství 
Anna Marie Františka, 
vévodkyně toskánská. Byl 
součástí areálu 
ploskovického zámku. 
Z původního díla se 
dochovalo pouze torzo, 
mimo jiné i sokl s erbem 
vévodkyně. Stávající 
socha sv. Máří 
Magdalény nahradila 
původní sousoší zřejmě ve 2. polovině 19. století. 
Socha byla nově zrestaurována v roce 2018 
v rámci dotačního titulu Ministerstva zemědělství. 

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ NA PLOSKOVICKÉM ZÁMKU 
Přivítání nových občánků se uskuteční 21.9. 2019 od 14,00, 
a to jako již tradičně v reprezentativních prostorách 
ploskovického zámku. Býčkovické občánky přivítá osobně 
starosta Býčkovic, pan David Matuška. Zváni jsou 
rodie,prarodiče, rodina i přátelé. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

SVĚTLUŠKOVÝ POCHOD BUDE OPĚT V LISTOPADU 
Stejně jako před rokem se opět vydáme na náš světluškový pochod, kde se rozzáří desítky lampiónů a dětských 
očí. Světlušky se vydají na svůj let Býčkovicemi v listopadu. Datum bude upřesněn na pozvánce. Už teď se těšíme, 
že se milé a úspěšné akce budou opakovat. 
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HAVELSKÉ POSVÍCENÍ OPĚT V BÝČKOVICÍCH „posvěcení“. Stavba kostela byla vždy v obci vnímána jako 
mimořádná událost, obyvatelé jeho dostavbě věnovali 
vždy nemalé úsilí i peněz. Sama církev kostely nestavěla, 
ale převzala je po dokončení a starala se o ně. Po 
dokončení stavby nemohl být kostel používán na 
bohoslužby, musel být nejprvve posvěcen. A posvícení se 
slavilo ve výroční den posvěcení kostela. 
Neodmyslitelnou součástí posvícenské zábavy jsou 
koláče, místní pokrmy a taneční zábava. V některých 
vesnicích se během posvícení staví máje, v některých se 
naopak kácí. 
Vzhledem k nejednotnosti oslav nařídil císař Josef II. po 
celé zemi slavit posvícení třetí říjnovou neděli po sv. 
Havlu, proto bylo také posvícení nazýváno Havelským. 
V mnohých koutech země se pak slavilo dvakrát, 
v původním termínu a ještě po sv. Havlu. 

(zdroj:wikipedia.org) 

Přípravy na Havelské posvícení jsou v plném proudu. 
Vše vypukne v sobotu 12.10. od 10,30. Plánujeme 
loutkové divadélko pro děti i hudební vystoupení pro 
dospěláky. Pivo poteče proudem, koláčky budou 
čerstvě napečené a bude určitě i něco dobrého 
k zakousnutí. Budeme rádi, když přijdete v co 
nejhojnějším počtu.  
A věříme, že počasí opět vyjde, tak jako vloni. Pokud 
budete chtít pomoci s přípravami, máte dobrý 
nápad, čím posvícení ozvláštnit, budeme rádi, když 
se zapojíte. 

Schůzka přípravného výboru 
proběhne v neděli 15.9. od 19,00 
v hospodě. 

Předem děkujeme za pomoc 
A TEĎ UŽ K TOMU NAŠEMU BÝČKOVICKÉMU POSVÍCENÍ 

PROČ JE HAVELSKÉ POSVÍCENÍ HAVELSKÉ? Konečný program upřesníme a plakáty vylepíme. Zatím 
odtajníme alespoň část zábavy, abyste věděli, na co se 
můžete těšit. Stejně jako loni bude Havelské posvícení na 
návsi a před obecním úřadem. Děti se mohou těšit hned 
na dvě loutkové pohádky. Pozvání přijalo tentokrát 
Divadlo Kozlík z dalekého Hradce Králové. Mají svého 
řezbáře a jejich loutky jsou opravdu kouzelné a my 
věříme, že si je děti zamilují. Dalším umělcem, který 
přislíbil účast na naší akci, je Miroslav Kotlár a jeho 
cimbálovka, na tu se moc těšíme. Oslovujeme i řemeslníky 
z okolí, aby přijeli s ukázkami řemesel. Nakoupit si budete 
moci stejně jako vloni výrobky z včelí farmy Annkas, nově 
zákusky z rodinného pekařství v Polepech Family Bakery, 
či mléčné výrobky z LILI mlékárny ve Vědomicích. 
Vystoupení by si měli připravit i žáci ZŠ Ploskovice nebo 
Bábinky z Litoměřic. 
Chystáme opět kulinářskou soutěž a pokud bude dostatek 
odvážlivců, zorganizujeme i soutěže přímo na místě. 
Domlouváme i další vystoupení a prodejce, věříme, že si 
všichni posvícenskou náladu užijeme. Pokud by se i mezi 
vámi našel někdo, kdo by chtěl vystoupit nebo své 
spoluobčany čímkoliv překvapit a pobavit, jste srdečně 
vítání . 

 
Loňské vystoupení folklorního souboru Lučinka 

Že stál v Býčkovicích na místě dnešního dětského 
hřiště kostel Povýšení svatého kříže, to místní vědí. 
Ale pojďme se podívat hlouběji do historie Býčkovic. 
První zmínka o kostelu v Býčkovicích pochází z roku 
1237 a patřil Řádu německých rytířů, ten byl zničen 
za husitských válek. Později byl v Býčkovicích vedle 
fary, pravděpodobně v místě tehdejšího hřbitova, 
vystavěn kostel, který byl patrně zasvěcený svatému 
Havlu. Ten musel být zbourán kvůli sesuvům a místo 
něho byl v polovině 19. století postaven kostel 
Povýšení svatého kříže. Ten byl zbourán v roce 1965 
kvůli statickým poruchám. Ve statistických 
ročenkách z 30. let 19. století se dozvídáme, že 
v Býčkovicích se pořádali pravidelné trhy, po sv. 
Havlu. A právě na tuto tradici jsme loňským 
1.ročníkem Havelského posvícení navázali.  

 
Kostel Povýšení svatého kříže, fotografie před rokem 1945 

POSVÍCENÍ 
Posvícení (na Moravě hody, ve Slezku krmáš nebo 
kirtog na jižní Moravě) je vzpomínková slavnost na 
posvěcení kostela. Výraz „posícení“ je stejný jako  
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ZNÁTE HOUBY? 

SPOJ HOUBY S JEJICH SPRÁVNÝMI NÁZVY 

 

 

 

 

 

 

 

 

RECEPT NA HOUBOVÉHO KUBU: 
Houby namočíme přes noc do vody. Rozškvaříme slaninu, zpěníme na ní na kostičky nakrájenou cibuli, přidáme 
houby a podusíme. Kroupy uvaříme v osolené vodě, smícháme s houbovou směsí, ochutíme solí, majoránkou, 
pepřem a česnekem. Urovnáme do zapékací mísy, pokapeme sádlem (pokud máme tučnější slaninu, sádlo už 
nemusíme přidávat) a zapečeme, až povrch zezlátne. 

KŘEMENÁČ BŘEZOVÝ 

LIŠKA OBECNÁ 

PESTŘEC OBECNÝ 

LYSOHLÁVKA ČESKÁ 

PEČÁRKA POLNÍ 

MUCHOMŮRKA ZELENÁ 

HŘIB HNĚDÝ MUCHOMŮRKA ČERVENÁ 

KLOUZEK SLIČNÝ 

KOZÁK BŘEZOVÝ 

HŘIB KOVÁŘ 
MUCHOMŮRKA RŮŽOVKA 
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OSMISMĚRKA 

Najdi slova osmisměrky a doplň tajenku: Houby pojídá žena vždy společně s mužem, protože… 

PRO NAŠE NEJMENŠÍ – VYBARVI OBRÁZEK 
 

ANODA 
ARMARA 
ASTAT 
ATAKA 
BARON 
BARVIČ 
ČETNOST 
FIALA 
KABARET 
KARTEL 
KESER 
KLISNA 
KOLEKCE 
KULAN 
LOKÁL 
LOKNA 
MANDELINKA 

OBRAZ 
PASTVA 
PERLIČKA 
PILOT 
PLAVBA 
POROTA 
PRAVDA 
PROTEKCE 
SALVA 
SAVANA 
SOUCIT 
STOLEC 
SVÍTILNA 
TAVERNA 
TLOUK 
TOPAS 
TVAROH 
VABANK 
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